
 Protokół
z posiedzenia

Komisji Komunalno – Finansowej Nr IV,
Komisji Edukacji Nr IV,

Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej Nr V,
oraz

Komisji Rozwoju Wsi Nr IV
z dnia 12 września 2023 r.

Pkt 1
Przewodniczący  Komisji  Edukacji,  radny  Bogdan  Nowak  o  godz.  13:00  otworzył  wspólne 

posiedzenie Komisji. Zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczyło 9 członków Komisji  

Komunalno-  Finansowej  (załącznik  nr  1),  5  członków  Komisji  Edukacji  (załącznik  nr  2),  

6  członków  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  (załącznik  nr  3)  oraz  7  członków 

Komisji Rozwoju Wsi (załącznik nr 4).

Uczestnicy posiedzenia nie będący członkami komisji:

Tomasz Kałużny, Burmistrz Miasta i Gminy Września;

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września;

Artur Mokracki, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września;

Joanna Andrzejak, Sekretarz Miasta i Gminy Września;

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września;

Jarosław Malicki, naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu;

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury;

Jan Krotoszyński, naczelnik Wydziału Inwestycyjno Komunalnego;

Marek Przyjemski, kierownik Referatu Komunalnego;

Robert Stachowicz, kierownik Referatu Inwestycyjnego;

Krystian Kędziora, dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wrześni;

Anita Grabarek, młodszy referent w Biurze Rady;

Agnieszka Kasprzak, samodzielny referent w Biurze Rady;

Ewa Mieloch – Stojczyk, urbanista;

Pkt 2

Przewodniczący  Komisji  Edukacji,  radny  Bogdan  Nowak  przedstawił  porządek  obrad 

wspólnego posiedzenia komisji (załącznik nr 5).
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Porządek obrad

1. Otwarcie posiedzenia.

2. Przedstawienie porządku obrad.

3. Omówienie materiałów na XLIV sesję Rady Miejskiej we Wrześni.

4. Wolne głosy radnych.

5. Zakończenie posiedzenia.

   

Pkt 3

7), 20), 21), 22) zostaną omówione i przegłosowane na Sesji Rady Miejskiej.

1)Radny Damian Staniszewski omówił projekt uchwały w sprawie: przystąpienia do sporządzenia 

zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  terenów  pod  budownictwo 

mieszkaniowe  i  usługowe  w  rejonie  ul.  Szosa  Witkowska  i  projektowanej  obwodnicy  drogi 

krajowej nr 15 we Wrześni, Gutowie Małym i Gutowie Wielkim.

Tomasz  Kałużny,  Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Września  powiedział,  że projekt  omawianej 

uchwały, trafił pod obrady, chyba już po raz czwarty. Rada Miejska, kilka razy wypowiedziała się w 

tej sprawie. Poinformował, że ponownie złożony projekt, jest niemożliwy do zrealizowania, dlatego 

że miejscowy plan zagospodarowania, musi być zgodny ze studium, a w tym miejscu w studium, 

jest zupełnie inne przeznaczenie więc, jest to niemożliwe do zrealizowania. Wyjaśnił, że projekt,  

był już dwu lub trzykrotnie omawiany przez Radę Miejską i w głosowaniu trzy razy niepodjęty.

Radny Damian Staniszewski powiedział, że jeżeli chodzi o zgodność ze studium, to już kolejny 

raz wskazuje, że zgodnie z orzecznictwem Naczelnego Sądu Administracyjnego, przy wywołaniu 

miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego,  nie  musi  być  on  zgodny  ze  studium. 

Wyjaśnił, że przykładem było na jednej z poprzednich sesji, kiedy projekt wywołania miejscowego 

planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  północno  –  zachodniej  obwodnicy  Wrześni,  był 

niezgodny ze studium.           

Tomasz Kałużny, Burmistrz Miasta i Gminy Września  odpowiedział, że Radny nie ma racji, 

ponieważ zgodnie z przepisami dnia 24 września br., wchodzi w życie nowa ustawa i gmina nie  

może już zmieniać studium.

Radny Damian Staniszewski wskazał, że jest przed 24 września.  
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Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  1  głosem ”za”,  5  głosami  „przeciw”,  0  głosów 

„wstrzymujących się”, negatywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: przystąpienia do 

sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  terenów  pod 

budownictwo mieszkaniowe i usługowe w rejonie ul. Szosa Witkowska i projektowanej obwodnicy 

drogi krajowej nr 15 we Wrześni, Gutowie Małym i Gutowie Wielkim.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  8  radnych,  3 głosami  ”za”,  5  głosami 

„przeciw”,  0  głosów „wstrzymujących  się”,  negatywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w 

sprawie:  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego  dla  terenów  pod  budownictwo  mieszkaniowe  i  usługowe  w  rejonie  ul.  Szosa 

Witkowska  i  projektowanej  obwodnicy  drogi  krajowej  nr  15  we  Wrześni,  Gutowie  Małym  i 

Gutowie Wielkim.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, 1 głosem ”za”, 6 głosami „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujących się”, negatywnie  zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: przystąpienia do 

sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  terenów  pod 

budownictwo mieszkaniowe i usługowe w rejonie ul. Szosa Witkowska i projektowanej obwodnicy 

drogi krajowej nr 15 we Wrześni, Gutowie Małym i Gutowie Wielkim.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  1  głosem  ”za”,  5 

głosami „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”, negatywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w  sprawie:  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego  dla  terenów  pod  budownictwo  mieszkaniowe  i  usługowe  w  rejonie  ul.  Szosa 

Witkowska  i  projektowanej  obwodnicy  drogi  krajowej  nr  15  we  Wrześni,  Gutowie  Małym  i 

Gutowie Wielkim.

2)  Radny  Damian  Staniszewski  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie:  zmiany  Uchwały  Nr 

IX/101/2019 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 24 października 2019 r., zmienionej Uchwałą Nr 

XXXIX/353/2022  Rady  Miejskiej  we  Wrześni  z  dnia  27  października  2022  r.,  w  sprawie: 

regulaminu wynagradzania nauczycieli w szkołach prowadzonych przez Gminę Września.

Tomasz Kałużny, Burmistrz Miasta i  Gminy Września  powiedział,  że prawdopodobnie takie 

zmiany nastąpią od nowego roku. Poinformował, że Rząd ogłosił zmiany, dotyczące kilku innych 

spraw i między innymi dodatek wychowawczy, który ma wzrosnąć z 300 zł do 600 zł oraz kilka 

innych zapowiadanych zmian. Wyjaśnił, że zostało to opublikowane 29 sierpnia br. (załącznik nr 6) 

i poprosił o rozdanie informacji na ten temat. Zasadnicza różnica, będzie taka, że w przypadku 
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wprowadzonej  zmiany,  przez  Rząd,  gmina  na  to  środki  otrzyma z  budżetu  Państwa  w postaci 

subwencji. Nie wiadomo jakiego rodzaju, będą wszystkie te zmiany, więc nie ma sensu wychylać 

się zawczasu przed zmiany, które zapowiedział Rząd i gminy, będą musiały za miesiąc lub dwa 

uchwalić w całości. Wnosi o niepodejmowanie tej uchwały, ponieważ nastąpią zmiany w większym 

wymiarze, niż ten proponowany dodatek.               

Radny Maciej Baranowski  zapytał, czy w związku z tym, przewidziany jest wzrost subwencji 

oświatowej, na cel jakim będzie zwiększenie kwoty za wychowawstwo?

Tomasz Kałużny, Burmistrz Miasta i Gminy Września powiedział, że tak jest zapowiedziane i 

będzie się wiązało z otrzymaniem wyższej subwencji na ten cel.

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  1  głosem”za”,  3  głosami  „przeciw”,  2  głosami 

„wstrzymującymi się”, negatywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zmiany Uchwały 

Nr IX/101/2019 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 24 października 2019 r., zmienionej Uchwałą Nr 

XXXIX/353/2022  Rady  Miejskiej  we  Wrześni  z  dnia  27  października  2022  r.,  w  sprawie: 

regulaminu wynagradzania nauczycieli w szkołach prowadzonych przez Gminę Września.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  8  radnych,  3 głosami  ”za”,  5  głosami 

„przeciw”,  0  głosów „wstrzymujących  się”,  negatywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w 

sprawie:  zmiany Uchwały Nr IX/101/2019 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 24 października 

2019  r.,  zmienionej  Uchwałą  Nr  XXXIX/353/2022  Rady  Miejskiej  we  Wrześni  z  dnia  27 

października 2022 r., w sprawie: regulaminu wynagradzania nauczycieli w szkołach prowadzonych 

przez Gminę Września.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych,  1 głosem”za”, 6 głosami „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujących się”, negatywnie  zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zmiany Uchwały 

Nr IX/101/2019 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 24 października 2019 r., zmienionej Uchwałą Nr 

XXXIX/353/2022  Rady  Miejskiej  we  Wrześni  z  dnia  27  października  2022  r.,  w  sprawie: 

regulaminu wynagradzania nauczycieli w szkołach prowadzonych przez Gminę Września.

Komisja Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej w obecności 6 radnych, 1 głosem”za”, 5 głosami 

„przeciw”,  0  głosów  „wstrzymujących  się”,  negatywnie zaopiniowała  projekt  uchwały  w 

sprawie:  zmiany Uchwały Nr IX/101/2019 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 24 października 

2019  r.,  zmienionej  Uchwałą  Nr  XXXIX/353/2022  Rady  Miejskiej  we  Wrześni  z  dnia  27 
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października 2022 r., w sprawie: regulaminu wynagradzania nauczycieli w szkołach prowadzonych 

przez Gminę Września.

3)  Radny  Damian  Staniszewski  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie:  zmiany  Uchwały  Nr 

XXX/401/2010  Rady  Miejskiej  we  Wrześni  z  dnia  29  marca  2010  r.  w sprawie:  ustalenia  we 

Wrześni  strefy  płatnego  parkowania,  wysokości  stawek  opłat  za  parkowanie  pojazdów 

samochodowych  na  drogach  publicznych  w  strefie  płatnego  parkowania,  wysokości  opłat 

dodatkowych oraz sposobu ich pobierania (Dz. Urz. Woj. Wlkp. Nr 121 poz. 2293, Dz. Urz. Woj. 

Wlkp. z 2012 r. poz 5899, Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2018 r. poz 1557, Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2018 r. 

poz 5165, Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2021 r. poz 4493).

Radny  Maciej  Baranowski  zapytał,  czy  uchwała  ma  dotyczyć  tylko  mieszkańców  Gminy 

Września, czy krwiodawców w całej Polsce?

Radny Damian Staniszewski  odpowiedział, że tych którzy oddają w Centrum Krwiodawstwa i 

Krwiolecznictwa we Wrześni.

Radny Maciej Baranowski zapytał, czy Radny posiada informację, ile takich osób oddaje krew we 

Wrześni?

Radny  Damian  Staniszewski  odpowiedział,  że  nie,  nie  sprawdzał  ile  osób  oddaje  krew we 

Wrześni.

Radny Maciej Baranowski powiedział, że wydaje się, że jest to około kilku tysięcy i nie wiadomo, 

czy gmina posiada tyle miejsc parkingowych i czy to nie zablokowałoby intencji parkingu płatnego 

w  kwocie  2  zł,  gdzie  chodzi  o  rotacyjność  miejsc  i  do  tego  ma  wątpliwości.  Zapytał,  czy 

wystawienie samego identyfikatora personifikuje pojazd, czy też może tym pojazdem poruszać się 

członek rodziny krwiodawcy, gdzie tego do końca nie można ustalić, skoro właściciela nie ma przy 

samochodzie?

Radny  Damian  Staniszewski  odpowiedział,  że  jeśli  chodzi  o  osoby,  które  są  honorowymi 

krwiodawcami krwi, to muszą one oddać łącznie 20 l krwi, co jest tą barierą, która nie uprawnia 

wszystkich dawców krwi w Centrum Krwiodawstwa we Wrześni, ale tych, którzy przekroczą te 

liczbę. Powiedział, że co do kwestii identyfikatora, to będzie on wydawany przez Urząd Miasta i  

Gminy  Września  i  właściciel,  będzie  musiał  go  przedłożyć  za  szybą  samochodu.  Wyjaśnił,  że 
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wszystko będzie zależeć od tego, na ile ta osoba będzie uczciwa. Zazwyczaj oddający krew, to są to 

osoby, które charakteryzują się wysokim standardem moralnym i raczej nie będą oszukiwały. 

Radny  Maciej  Baranowski  zapytał,  czy  taka  procedura  zwolnienia  z  opłat  została  już 

wprowadzona na terenie parkingu Szpitala Powiatowego we Wrześni, czy też w innych Szpitalach 

Powiatowych w rejonie dla krwiodawców?

Radny Damian Staniszewski odpowiedział, że co do Szpitala Powiatowego we Wrześni, to była 

taka procedura i  prawdopodobnie cały czas obowiązuje,  a co do szczegółów, to trzeba by było 

zapytać Szpital Powiatowy we Wrześni. Wskazał, że nie jest to tak, że składając projekt uchwały, 

upiera się, że tak ma brzmieć, ponieważ jeśli Radni widzą potrzebę dopisania, do uściślenia, to tym 

bardziej jest otwarty.

Tomasz  Kałużny,  Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Września  zaapelował  do  Radnych,  żeby  nie 

otwierać „puszki pandory”, ponieważ łączenie oddawania krwi z parkowaniem za 2 zł w środku 

miasta, jest popisem eufemistycznym, który do niczego nie służy. Powiedział, że osoby, które ratują 

życie i poświęcają się innym, to lekarze, pielęgniarki, żołnierze, dawcy szpiku kostnego, strażacy. 

Wyjaśnił, że lista może być bardzo długa i wprowadzanie dodatkowo jakichkolwiek wyłomów z 

ogólnej zasady, że każdy, kto przyjechał na godzinę,  zapłacił  2 zł,  po godzinie odjeżdża i  robi 

miejsce  dla  kolejnego  przyjeżdżającego  do  centru  miasta,  jest  proste  i  oczywiste.  Więc 

doszukiwanie się i wymyślanie na siłę, jakichś rozwiązań niemających nic wspólnego z logiką oraz 

wydawanie przez gminę zaświadczeń, przy 5 tys. oddających krew w punkcie Krwiodawstwa we 

Wrześni. Prowadzenie całej buchalterii i liczenie na uczciwość, że przyjechała żona krwiodawcy a 

nie krwiodawca i że ona także ma prawo skorzystać z 2 zł ulgi prowadzi do absurdu. Poinformował, 

że większość krwiodawców, robi to z potrzeby serca, z chęci pomagania drugiemu człowiekowi a 

nie dla tych 2 zł, które Radny chce im podarować. Osoby te, korzystają zgodnie z ustawą z rożnych  

środków pomocy, między innymi, są zwolnieni z dnia pracy w dniu, kiedy idą oddać krew oraz w 

drugim dniu, a wynagrodzenie za pracę otrzymują. Powiedział, że mają zwrot kosztów do Centrum 

Krwiodawstwa,  posiłek  regeneracyjny  po  oddaniu  krwi,  jak  również  ekwiwalent  pieniężny  w 

przypadku posiadania rzadkiej grupy krwi. Mają również możliwość odliczenia darowizny na cele 

krwiodawstwa w danym roku podatkowym. Państwo Polskie stara się dbać o te osoby, które chcą i 

mogą oddać krew, więc otwieranie takiego worka osób zasłużonych, jest zbędne, niepotrzebne i ma 

być jakimś efektem „popisu” oracyjnego Pana Radnego i niczym więcej.

Radny  Robert  Smodlibowski  powiedział,  że argument  radnego  Macieja  Baranowskiego,  jest 

słuszny, że taką decyzją zostanie zablokowane centrum miasta dla wybranej grupy osób i sklepy, 
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które mają dość ciężko i samochody nie będą mogły podjechać, gdyż miejsca będą zarezerwowane 

dla  wybranej  grupy  osób.  Wyjaśnił,  że  mija  się  ta  uchwała  z  celem.  Poprosił  radnego 

Staniszewskiego, aby wykonywał coś autentycznie, ponieważ osoby, które dowiedziałyby się, że 

można oddać krew i mieć 2 zł „do przodu”, to gminie nie wzrośnie ilość dawców krwi we Wrześni. 

Radny Kornel Tomczak  powiedział,  że takie rozwiązanie funkcjonuje w Lublinie, Bydgoszczy 

oraz Grudziądzu i wbrew temu co powiedział Radny Smodlibowski, jest to drobne uhonorowanie 

osób, które dużo poświęcają. Uważa, że warto taką uchwałę podjąć.

Radny  Damian  Staniszewski  powiedział,  że  w  uzasadnieniu,  ani  w  uchwale,  nie  chodziło  o 

zwiększanie ilości,  to nie był główny cel,  tylko chodziło głównie o docenienie tych osób które 

oddają krew.

      

Komisja  Edukacji  w  obecności  6  radnych,  1  głosem”za”,  5  głosami  „przeciw”,  0  głosów 

„wstrzymujących się”, negatywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zmiany Uchwały 

Nr XXX/401/2010 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 29 marca 2010 r. w sprawie: ustalenia we 

Wrześni  strefy  płatnego  parkowania,  wysokości  stawek  opłat  za  parkowanie  pojazdów 

samochodowych  na  drogach  publicznych  w  strefie  płatnego  parkowania,  wysokości  opłat 

dodatkowych oraz sposobu ich pobierania (Dz. Urz. Woj. Wlkp. Nr 121 poz. 2293, Dz. Urz. Woj. 

Wlkp. z 2012 r. poz 5899, Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2018 r. poz 1557, Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2018 r. 

poz 5165, Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2021 r. poz 4493).

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  8  radnych,  3 głosami  ”za”,  5  głosami 

„przeciw”,  0  głosów „wstrzymujących  się”,  negatywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w 

sprawie: zmiany Uchwały Nr XXX/401/2010 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 29 marca 2010 r. 

w  sprawie:  ustalenia  we  Wrześni  strefy  płatnego  parkowania,  wysokości  stawek  opłat  za 

parkowanie  pojazdów samochodowych na  drogach publicznych w strefie  płatnego parkowania, 

wysokości opłat dodatkowych oraz sposobu ich pobierania (Dz. Urz. Woj. Wlkp. Nr 121 poz. 2293,  

Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2012 r. poz 5899, Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2018 r. poz 1557, Dz. Urz. Woj.  

Wlkp. z 2018 r. poz 5165, Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2021 r. poz 4493).

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, 1 głosem ”za”, 6 głosami „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujących się”, negatywnie  zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zmiany Uchwały 

Nr XXX/401/2010 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 29 marca 2010 r. w sprawie: ustalenia we 

Wrześni  strefy  płatnego  parkowania,  wysokości  stawek  opłat  za  parkowanie  pojazdów 

samochodowych  na  drogach  publicznych  w  strefie  płatnego  parkowania,  wysokości  opłat 
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dodatkowych oraz sposobu ich pobierania (Dz. Urz. Woj. Wlkp. Nr 121 poz. 2293, Dz. Urz. Woj. 

Wlkp. z 2012 r. poz 5899, Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2018 r. poz 1557, Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2018 r. 

poz 5165, Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2021 r. poz 4493).

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  1  głosem  ”za”,  5 

głosami „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”, negatywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie: zmiany Uchwały Nr XXX/401/2010 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 29 marca 2010 

r.  w  sprawie:  ustalenia  we  Wrześni  strefy  płatnego  parkowania,  wysokości  stawek  opłat  za 

parkowanie  pojazdów samochodowych na  drogach publicznych w strefie  płatnego parkowania, 

wysokości opłat dodatkowych oraz sposobu ich pobierania (Dz. Urz. Woj. Wlkp. Nr 121 poz. 2293,  

Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2012 r. poz 5899, Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2018 r. poz 1557, Dz. Urz. Woj.  

Wlkp. z 2018 r. poz 5165, Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2021 r. poz 4493).

4) Jarosław Malicki, naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu omówił projekt uchwały w 

sprawie:  programu  współpracy  Gminy  Września  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  z 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2024.

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt 

uchwały w sprawie: programu współpracy Gminy Września z organizacjami pozarządowymi oraz 

z podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2024.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  8  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie 

zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  programu  współpracy  Gminy  Września  z 

organizacjami pozarządowymi oraz z podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

na rok 2024.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie: programu współpracy Gminy Września z organizacjami pozarządowymi oraz 

z podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2024.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie, 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: programu współpracy Gminy Września z 

organizacjami pozarządowymi oraz z podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

na rok 2024.
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5)  Krystian  Kędziora,  dyrektor  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  we  Wrześni  omówił  projekt 

uchwały w sprawie:  wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia przez Gminę Września z Gminą 

Czerniejewo w zakresie objęcia mieszkańców Gminy Czerniejewo opieką i usługami świadczonymi 

przez Środowiskowy Dom Samopomocy „Arka” we Wrześni.

Radny Stefan Ogrodowicz zapytał, czy od momentu uchwalenia, to będzie już tam komplet?

Krystian Kędziora, dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wrześni odpowiedział, że jeszcze 

nie. Poinformował, że obecnie zajętych miejsc jest 14, dwie osoby są w rekrutacji, a miejsc jest 20. 

Powiedział, że z Gminy Czerniejewo, chętne są 2 osoby, czyli miejsc jeszcze pozostanie.

Radny Stefan Ogrodowicz zapytał, czy jeśli w trakcie kolejnych lat, pojawią się osoby z Gminy 

Września, to ktoś będzie musiał opuścić Środowiskowy Dom Samopomocy „Arka” we Wrześni?

Krystian  Kędziora,  dyrektor  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  we  Wrześni odpowiedział,  że 

rekrutacja jest do wypełnienia miejsc, a później będzie tworzyła się kolejka i jeżeli do niej dojdzie,  

to pierwszeństwo będą miały osoby z Gminy Września.    

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt 

uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia przez Gminę Września z Gminą 

Czerniejewo w zakresie objęcia mieszkańców Gminy Czerniejewo opieką i usługami świadczonymi 

przez Środowiskowy Dom Samopomocy „Arka” we Wrześni.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  8  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie 

zaopiniowała  projekt  uchwały  w sprawie:  wyrażenia  zgody na  zawarcie  porozumienia  przez 

Gminę  Września  z  Gminą  Czerniejewo  w  zakresie  objęcia  mieszkańców  Gminy  Czerniejewo 

opieką i usługami świadczonymi przez Środowiskowy Dom Samopomocy „Arka” we Wrześni.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia przez Gminę Września z Gminą 

Czerniejewo w zakresie objęcia mieszkańców Gminy Czerniejewo opieką i usługami świadczonymi 

przez Środowiskowy Dom Samopomocy „Arka” we Wrześni.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie, 

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  wyrażenia  zgody  na  zawarcie 

porozumienia  przez  Gminę  Września  z  Gminą  Czerniejewo  w  zakresie  objęcia  mieszkańców 
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Gminy Czerniejewo opieką  i  usługami  świadczonymi  przez  Środowiskowy Dom Samopomocy 

„Arka” we Wrześni.

Radny Maciej Baranowski opuścił posiedzenie komisji wspólnych.

6) Jarosław Malicki, naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu omówił projekt uchwały w 

sprawie:  określenia  wysokości  opłaty za  korzystanie  z  wychowania przedszkolnego uczniów w 

przedszkolu publicznym prowadzonym przez Gminę Września.

Radny Damian Staniszewski zapytał o kwestię derogowanej uchwały z roku 2018 w której była 

złotówka…?

Jarosław  Malicki,  naczelnik  Wydziału  Oświaty,  Kultury  i  Sportu  odpowiedział,  że  była 

złotówka i w czerwcu br., została pojęta uchwała na 1,30 zł, ale zapis był za jedną godzinę zajęć, a  

ustawa mówi, że za każdą rozpoczętą godzinę zajęć. Wyjaśnił, że jest to jedno słowo, które Nadzór 

Prawny Wojewody kazał zmienić.       

Komisja  Edukacji  w obecności  5  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt 

uchwały w sprawie: określenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

uczniów w przedszkolu publicznym prowadzonym przez Gminę Września.

Komisja Komunalno – Finansowa w obecności 8 radnych, 7 głosami ”za”, 0 głosów „przeciw”, 

1  głosem  „wstrzymującym  się”,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie: 

określenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów w przedszkolu 

publicznym prowadzonym przez Gminę Września.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie:  określenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

uczniów w przedszkolu publicznym prowadzonym przez Gminę Września.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie, 

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  określenia  wysokości  opłaty  za 

korzystanie  z  wychowania  przedszkolnego  uczniów  w  przedszkolu  publicznym  prowadzonym 

przez Gminę Września.

Radny Maciej Baranowski powrócił na posiedzenie komisji wspólnych.
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8) Joanna Andrzejak, Sekretarz Miasta i Gminy Września omówiła projekt uchwały w sprawie: 

przystąpienia  do  sporządzenia  Gminnego Programu Rewitalizacji  Miasta  i  Gminy Września  do 

2030 roku.

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt 

uchwały w sprawie: przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji Miasta i 

Gminy Września do 2030 roku.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  8  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie:  przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu 

Rewitalizacji Miasta i Gminy Września do 2030 roku.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie:  przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji Miasta i 

Gminy Września do 2030 roku.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie, 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: przystąpienia do sporządzenia Gminnego 

Programu Rewitalizacji Miasta i Gminy Września do 2030 roku.

9) Joanna Andrzejak, Sekretarz Miasta i Gminy Września omówiła projekt uchwały w sprawie: 

przystąpienia do sporządzenia Miejskiego Planu Adaptacji do zmian klimatu dla Miasta Wrześni do 

2030 roku.

Radny Damian Staniszewski zapytał, czy teren wiejski wokół miasta Wrześni, nie będzie objęty 

tym planem adaptacji?

Joanna  Andrzejak,  Sekretarz  Miasta  i  Gminy  Września  odpowiedziała,  że  Miejski  Plan 

Adaptacji określa się do terenu miasta.

Radny Damian Staniszewski  zapytał, czy dla terenów wiejskich, także planowany jest podobny 

program?   

Joanna Andrzejak, Sekretarz Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że jeżeli takiego rodzaju 

możliwości się pojawią, to gmina nie wyklucza, natomiast zarówno Ministerstwo Środowiska, jak i 

przepisy stanowiące w tym zakresie mówiące o Miejskich Planach Adaptacji odnoszących się do 
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terenów miasta, w zakresie podejmowania różnorodnych działań mających na celu zapobieganie 

negatywnych skutkom zmian klimatu.

Radny  Kornel  Tomczak  zapytał,  czy  dokument  strategiczny,  będzie  opracowywany  przez 

pracowników urzędu, czy też będzie zlecone to firmie zewnętrznej?

Joanna Andrzejak, Sekretarz Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że podobnie jak inne 

dokumenty  strategiczne,  również  ten,  jest  dokumentem  złożonym  wymagającym  dodatkowych 

analiz, opisów i będzie opracowywany przez firmę zewnętrzną, przy współudziale urzędu, czyli 

gromadzeniu  i  przedstawianiu  odpowiednich  informacji.  Projekt  takiego  dokumentu,  jest 

przedstawiany i kiedy taki dokument powstanie, będzie przedstawiany i konsultowany. Wówczas do 

dyspozycji Radnych będzie również pracownik firmy zewnętrznej.         

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt 

uchwały w sprawie: przystąpienia do sporządzenia Miejskiego Planu Adaptacji do zmian klimatu 

dla Miasta Wrześni do 2030 roku.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  8  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie 

zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  przystąpienia  do  sporządzenia  Miejskiego  Planu 

Adaptacji do zmian klimatu dla Miasta Wrześni do 2030 roku.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie: przystąpienia do sporządzenia Miejskiego Planu Adaptacji do zmian klimatu 

dla Miasta Wrześni do 2030 roku.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie, 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: przystąpienia do sporządzenia Miejskiego 

Planu Adaptacji do zmian klimatu dla Miasta Wrześni do 2030 roku.

10) Mateusz  Waligóra,  naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Gruntami  i  Architektury  omówił 

projekt  uchwały  w  sprawie:  wyrażenia  zgody  na  oddanie  w  dzierżawę  na  czas  nieoznaczony 

nieruchomości gruntowej stanowiącej działkę nr geod. 74 o powierzchni 0,1212 ha i działkę nr 

geod.  76 o powierzchni  0,2897 ha,  położonej  w Gulczewku oraz na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia tej umowy dzierżawy.
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Radny Bogumił Kwiatkowski zapytał, czy są to kwestie dróg dojazdowych do innych pól, czy są 

to tylko i wyłącznie dwie działki z których może korzystać przyszły dzierżawca, czy inne osoby 

będą mogły korzystać i ewentualnie traktować, to jako drogi dojazdowe?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że 

te  drogi  dojazdowe  mogą  służyć  tylko  i  wyłącznie  przyszłemu  inwestorowi,  który  będzie 

wydzierżawiał tereny wokół, więc tylko on, będzie mógł korzystać z tej drogi.  

Radny Bogumił Kwiatkowski  zapytał, czy te drogi można potraktować jako drogi wewnętrzne, 

wokół których całość, będzie dzierżawiona przez pełnomocnika.   

  

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że 

tak.

Radny Damian Staniszewski  zapytał, czy inwestor planuje wyłożyć jakieś środki finansowe na 

utrzymanie tych dróg i czy będzie zobowiązany do jakichś działań, jak będzie wyglądała ta kwestia, 

żeby majątek gminny nie był pogorszony?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że 

tak, planuje urządzić je w standardzie, który jest wymagany do obsługi takich paneli. Wyjaśnił, że  

szczegóły będą zawarte w umowie dzierżawy i  jeżeli  chodzi  o kwestię  nakładów, to ze strony 

gminy odbędzie  się  to  bez  kosztowo.  Zapisy,  które  gmina będzie  chciała,  aby były  zawarte  w 

umowie,  to  takie  które  mówią,  że  żadne  nakłady  nie  podlegają  zwrotowi,  więc  po  upływie 

zawartego terminu nakłady pozostają gminy.           

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie, pozytywnie  zaopiniowała  projekt 

uchwały  w  sprawie: wyrażenia  zgody  na  oddanie  w  dzierżawę  na  czas  nieoznaczony 

nieruchomości gruntowej stanowiącej działkę nr geod. 74 o powierzchni 0,1212 ha i działkę nr 

geod.  76 o powierzchni  0,2897 ha,  położonej  w Gulczewku oraz na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia tej umowy dzierżawy.

Komisja Komunalno – Finansowa w obecności 8 radnych, 7 głosami ”za”, 0 głosów „przeciw”, 

1  głosem  „wstrzymującym  się”,  pozytywnie zaopiniowała  projekt  uchwały  w 

sprawie:wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na czas nieoznaczony nieruchomości gruntowej 

stanowiącej działkę nr geod. 74 o powierzchni 0,1212 ha i działkę nr geod. 76 o powierzchni 0,2897 
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ha, położonej w Gulczewku oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia tej 

umowy dzierżawy.  

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, 6 głosami ”za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: wyrażenia zgody 

na oddanie w dzierżawę na czas nieoznaczony nieruchomości gruntowej stanowiącej działkę nr 

geod. 74 o powierzchni 0,1212 ha i działkę nr geod. 76 o powierzchni 0,2897 ha, położonej w 

Gulczewku oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia tej umowy dzierżawy.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie, 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę 

na czas  nieoznaczony nieruchomości  gruntowej  stanowiącej  działkę nr  geod.  74 o powierzchni 

0,1212  ha  i  działkę  nr  geod.  76  o  powierzchni  0,2897  ha,  położonej  w  Gulczewku  oraz  na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia tej umowy dzierżawy.

11)  Mateusz  Waligóra,  naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Gruntami  i  Architektury  omówił 

projekt  uchwały  w  sprawie:  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  z 

dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, na czas oznaczony do 

3 lat.

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt 

uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym 

dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, na czas oznaczony do 3 lat.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  8  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie 

zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy 

dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, na czas 

oznaczony do 3 lat.

Komisja  Rozwoju  Wsi  w  obecności  7  radnych,  jednogłośnie  ,  pozytywnie   zaopiniowała 

projekt  uchwały  w  sprawie:  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  z 

dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, na czas oznaczony do 

3 lat.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie, 

pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały w sprawie:  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 
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umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, 

na czas oznaczony do 3 lat.

12)  Mateusz  Waligóra,  naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Gruntami  i  Architektury  omówił 

projekt  uchwały  w  sprawie:  oceny  aktualności  studium  uwarunkowań  i  kierunków 

zagospodarowania  przestrzennego  Miasta  i  Gminy  Września  oraz  miejscowych  planów 

zagospodarowania przestrzennego.

Ewa Mieloch – Stojczyk,  urbanista  omówiła szczegółowo  projekt  uchwały w sprawie:  oceny 

aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta i Gminy 

Września oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego.

Radny Damian Staniszewski  powiedział,  że  na  str.  36 i  37 tego dokumentu wskazano liczbę 

wniosków,  które  na  przestrzeni  ostatnich  lat,  były  składane  przez  mieszkańców  lub  innych 

podmiotów o zmianę miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Zapytał, czy są dane 

dotyczące w ilu procentach, były rozpatrzone te wnioski pozytywnie a w ilu odrzucone?

Ewa Mieloch – Stojczyk,  urbanista odpowiedziała,  że  takiej  wiedzy nie  posiadała i  nie  było 

analizowane pod tym względem. Wyjaśniła, że Rada procedowała wywoływanie planu na potrzeby 

każdego  inwestora,  jeśli  była  większa  konieczność.  Powiedziała,  że  dużo  jest  wniosków 

indywidualnych dotyczących pojedynczych działek w związku z powyższym nie wszystkie były 

rozpatrzone pozytywnie i wykonywane.       

Radny  Damian  Staniszewski  powiedział,  że  na  str.  39  wskazano  dokumenty  w  trakcie 

opracowania na terenie Gminy Września. W pkt. 7, są wskazane dwie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu zabudowy mieszkaniowo-usługowej i usług w handlu w 

obrębie  ulic  Daszyńskiego,  Kolejowej  i  Miłosławskiej  we  Wrześni,  w  etapie  wskazano 

zawiadomienie instytucji o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego. Zapytał, czy są już odpowiedzi od instytucji, czy opracowano może projekt lub 

cokolwiek więcej wydarzyło się w tej sprawie?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że 

jedna  z  procedur  toczyła  się  kilka  lat  temu  i  dotyczyła  terenu,  który  był  przeznaczony  pod 

zabudowę mieszkaniową wielorodzinną, natomiast na dzień dzisiejszy nie są kontynuowane prace 

planistyczne. Jest zgoda Rady, ale gmina nie kontynuuje. Drugi temat dotyczy dworca PKS i tam 
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prace  będą  kontynuowane.  Gmina  będzie  planowała  podjąć  kolejny  krok,  czyli  wysłać  projekt 

miejscowego planu do opinii uzgodnień. Obecnie projekt jest w trakcie tworzenia.

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt 

uchwały  w sprawie:  oceny  aktualności  studium uwarunkowań  i  kierunków zagospodarowania 

przestrzennego  Miasta  i  Gminy  Września  oraz  miejscowych  planów  zagospodarowania 

przestrzennego.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  8  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: oceny aktualności studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania  przestrzennego  Miasta  i  Gminy  Września  oraz  miejscowych  planów 

zagospodarowania przestrzennego.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały  w sprawie:  oceny  aktualności  studium uwarunkowań  i  kierunków zagospodarowania 

przestrzennego  Miasta  i  Gminy  Września  oraz  miejscowych  planów  zagospodarowania 

przestrzennego.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie, 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: oceny aktualności studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta i Gminy Września oraz miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego.

13) Jan Krotoszyński, naczelnik Wydziału Inwestycyjno Komunalnego omówił projekt uchwały 

w sprawie: zaliczenia drogi znajdującej się na terenie Miasta i Gminy Września do kategorii dróg 

gminnych.

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt 

uchwały  w sprawie:  zaliczenia  drogi  znajdującej  się  na  terenie  Miasta  i  Gminy  Września  do 

kategorii dróg gminnych.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  8  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie:  zaliczenia drogi znajdującej się na terenie Miasta i 

Gminy Września do kategorii dróg gminnych.
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Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały  w sprawie:  zaliczenia  drogi  znajdującej  się  na  terenie  Miasta  i  Gminy  Września  do 

kategorii dróg gminnych.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie, 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zaliczenia drogi znajdującej się na terenie 

Miasta i Gminy Września do kategorii dróg gminnych.

14) Jan Krotoszyński, naczelnik Wydziału Inwestycyjno Komunalnego omówił projekt uchwały 

w sprawie: ustalenia przebiegu drogi gminnej położonej na terenie Miasta i Gminy Września.

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt 

uchwały  w  sprawie:  ustalenia  przebiegu  drogi  gminnej  położonej  na  terenie  Miasta  i  Gminy 

Września.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  8  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: ustalenia przebiegu drogi gminnej położonej na terenie 

Miasta i Gminy Września.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały  w  sprawie:  ustalenia  przebiegu  drogi  gminnej  położonej  na  terenie  Miasta  i  Gminy 

Września.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie, 

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  ustalenia  przebiegu  drogi  gminnej 

położonej na terenie Miasta i Gminy Września.

15) Jan Krotoszyński, naczelnik Wydziału Inwestycyjno Komunalnego omówił projekt uchwały 

w sprawie: nadania nazwy ulicy drodze wewnętrznej położonej w Węgierkach.

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt 

uchwały w sprawie: nadania nazwy ulicy drodze wewnętrznej położonej w Węgierkach.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  8  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: nadania nazwy ulicy drodze wewnętrznej położonej w 

Węgierkach.
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Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie: nadania nazwy ulicy drodze wewnętrznej położonej w Węgierkach;

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie, 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: nadania nazwy ulicy drodze wewnętrznej 

położonej w Węgierkach.

16) Jan Krotoszyński, naczelnik Wydziału Inwestycyjno Komunalnego omówił projekt uchwały 

w sprawie:zamiaru wprowadzenia bezpłatnej komunikacji miejskiej w granicach administracyjnych 

Gminy Września.

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt 

uchwały  w  sprawie:  zamiaru  wprowadzenia  bezpłatnej  komunikacji  miejskiej  w  granicach 

administracyjnych Gminy Września.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  8  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie 

zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  zamiaru  wprowadzenia  bezpłatnej  komunikacji 

miejskiej w granicach administracyjnych Gminy Września.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały  w  sprawie:  zamiaru  wprowadzenia  bezpłatnej  komunikacji  miejskiej  w  granicach 

administracyjnych Gminy Września.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie, 

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  zamiaru  wprowadzenia  bezpłatnej 

komunikacji miejskiej w granicach administracyjnych Gminy Września.

17) Artur Mokracki, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września omówił projekt uchwały w 

sprawie: udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Wrzesińskiego.

Radny Bogumił Kwiatkowski  zapytał,  czy w ostatnich kilku latach,  Starostwo Powiatowe lub 

Powiat Wrzesiński dofinansowywał jakiekolwiek inwestycje prowadzone przez Gminę Września?  

Karol  Nowak,  zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września odpowiedział,  że  były  takie 

projekty, które gmina realizowała wspólnie z powiatem i nie tylko inwestycje ale chociażby zakup 

karetki. Powiedział, jeżeli Radni mają obawy lub zastrzeżenia, że to kolejny raz gmina dokłada się 
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do nieswojego obiektu, to podkreślił, że formalnie obiekt nie należy do gminy, ale korzysta jak ze 

swojego.  Więc wypada dołożyć do tego,  aby obiekt  był  w należytym stanie  i  mógł  normalnie 

funkcjonować.         

Radny  Bogumił  Kwiatkowski  powiedział,  że  zagłosuje  za,  a  zapytał  z  czystej  ciekawości, 

ponieważ za każdym razem, gmina wspiera powiat a niejednokrotnie Pani Skarbnik, czy Panowie 

Burmistrzowie  mówią,  że  gminie  brakuje  środków na  różne  rzeczy.  Poinformował,  że  jest  jak 

najbardziej za tym, aby wesprzeć tą inwestycje, ponieważ wie ile tam przychodzi dzieci i jakie jest 

tam obłożenie.     

Radny Jarosław Graczyk powiedział, że rozumie, że wszyscy Radni poprą z uwagi na fakt, iż jest 

to obiekt szkolny podlegający pod powiat, który służy wszystkim mieszkańcom Miasta i Gminy 

Września. Poinformował, że każdy osobiście może z tego obiektu korzystać, a szczególnie użytkują 

dzieci i młodzież, jest to jedyny obiekt we Wrześni o który trzeba dbać, ponieważ po wieloletniej 

eksploatacji bieżni nadaje się już do renowacji.        

Radny Maciej Baranowski powiedział, że jak pamięta, to było takie dofinansowanie powiatu do 

Biblioteki Gminnej oraz prawdopodobnie do obiektu kulturalnego Wrzesińskiego Ośrodka Kultury.

Radny Robert Smodlibowski powiedział, że pytanie radnego Bogumiła Kwiatkowskiego powinno 

zostać  zadane  przy  innej  inwestycji,  ponieważ  ta  inwestycja  służy  mieszkańcom  i  przyszłym 

sportowcom oraz amatorom sportu.   

Radny Bogumił Kwiatkowski powiedział, że zadał pytanie w kontekście tego, że zawsze pamięta 

albo w 90%, że powiat prosi gminę o wsparcie. Wyjaśnił,  że wsparcie do karetki oraz różnych 

rzeczy, są bardzo istotne i ważne. Poinformował, że zapytał, czy kiedykolwiek powiat wsparł gminę 

w czymkolwiek.       

    

Radny Damian Staniszewski zapytał, czy wskazana w uchwale kwota 100 tys. zł, pochodziła ze 

wniosku Zarządu Powiatu Wrzesińskiego, czy wskazał to projektodawca?

Artur Mokracki,  zastępca Burmistrza Miasta i  Gminy Września odpowiedział,  że  nie  było 

zawarte  we  wniosku.  Zarząd  Powiatu  wystąpił  o  wsparcie  i  nie  określał  konkretnej  kwoty. 

Poinformował, że po stronie powiatu jest 50%, czyli 300 tys. zł, więc Gmina Września uznała, że 

100 tys. zł, czyli 1/3 może pochodzić od gminy.
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Radny Damian Staniszewski zapytał, czy może poprosić o kopię wniosku Zarządu Powiatu?

Przewodniczący Komisji Edukacji, radny Bogdan Nowak powiedział, że Stadion od 14 lat, jest 

użytkowany  i  najwięcej  na  temat  obciążenia  tego  Stadionu,  może  wypowiedzieć  się  radny 

Włodzimierz Wawrzyniak, za którego czasów ten stadion powstał. Wyjaśnił, że odbywa się tam 

mnóstwo  imprez,  nie  tylko  związanych  z  młodzieżą  Szkół  Podstawowych  Nr  2  i  Szkół 

Ponadpodstawowych, ale różnego rodzaju biegi, Mistrzostwa Wielkopolski, Memoriały, itd.. Jest to 

jak najbardziej  wskazane,  żeby ten jedyny obiekt  z  prawdziwego zdarzenia lekkoatletyczny we 

Wrześni był na odpowiednim poziomie i przyczyniał się do rozwoju sportu.

Radny Jarosław Kowalewski  zapytał,  czy w tych okolicznościach Szkoła  Nr 2,  w najbliższej 

perspektywie  nie  ma  szans  na  bieżnie  z  prawdziwego zdarzenia,  a  jeżeli  jakieś  szanse  ma,  to 

poprosił, aby uwzględnić to w przyszłości, żeby te dzieci nie musiały przemierzać Parku?            

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt 

uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Wrzesińskiego.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  8  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie 

zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  udzielenia  pomocy  finansowej  dla  Powiatu 

Wrzesińskiego.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Wrzesińskiego.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie, 

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  udzielenia  pomocy  finansowej  dla 

Powiatu Wrzesińskiego.

18) Tomasz Kałużny, Burmistrz Miasta i Gminy Września omówił projekt uchwały w sprawie: 

zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Września na lata 

2023-2033.

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września omówiła szczegółowo projekt uchwały 

w sprawie: zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Września 

na lata 2023-2033. Poinformowała o złożonej do projektu uchwały autopoprawce.
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Radny Kornel Tomczak  zapytał jakich wydatków dotyczą zadania budżetowe, pomniejszone o 

kwotę 270 tys. zł w dziale 600 rozdział 16?

Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy  Września  odpowiedziała,  że  zostały  one 

powiększone o 270 tys. zł.

Radny Kornel Tomczak przeprosił i zapytał o te powiększone środki.

Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy  Września  odpowiedziała,  że  są  to  środki 

przeznaczone  na  bieżące  utrzymanie  dróg.  Wyjaśniła,  że  chodzi  o  karczowanie  krzewów 

przydrożnych, rowów, okresowe przeglądy dróg oraz prace usługowe w drogach.

Radny Kornel Tomczak zapytał o powiększone zadanie o kwotę 170 tys. zł w dziale 700 rozdział 

70005?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września  odpowiedziała, że jest to planowane 

nabycie nieruchomości do zasobu gminnego.

Radny Kornel Tomczak zapytał jakiego rodzaju, są to nieruchomości?

Karol  Nowak,  zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września  odpowiedział,  że  jest  to 

nieruchomość w Gozdowie, po byłym sklepie.

Radny Kornel Tomczak zapytał o zadanie powiększone o 100 tys. zł w dziale 700 rozdział 70095?

Karol  Nowak,  zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy Września  odpowiedział,  że  dotyczy  to 

budynków komunalnych.

Radny  Kornel  Tomczak zapytał,  czy  dotyczy to  remontów,  modernizacji,  czy  innego rodzaju 

zadań?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że między innymi 

ogrodzenia.

Radny Kornel Tomczak  powiedział,  że jest  wskazane jako zadanie majątkowo – inwestycyjne 

dofinansowane kwotą 50 tys.  zł,  wykonanie ogrodzeń obiektów komunalnych. Zapytał o jakich 

obiektach, jest tutaj wspomniane?  
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Karol  Nowak,  zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września  odpowiedział,  że chodzi  o 

nieruchomość położoną we Wrześni, przy ul. Fabrycznej obok budynku „Kadena”, gdzie znajduje 

się ogrodzenie tymczasowe i trzeba wybudować nowe, które te nieruchomości rozdzieli.      

 

Radny Kornel Tomczak  zapytał o wydatki powiększone o kwotę 141.564,19 zł  w dziale 750 

rozdział 75095?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że część kwoty dotyczy 

składek członkowskich, we wszystkich Stowarzyszeniach w których, znajduje się Gmina Września. 

Jest,  to  Stowarzyszenie  Gmin  i  Powiatów,  składka  na  rzecz  Autostrady  A2,  Lokalnej  Grupy 

Działania  oraz  zakupów  referatu  informatyki,  które  dotyczą  materiałów  eksploatacyjnych  do 

drukarek i kser.     

Radny Kornel Tomczak zapytał o zadanie powiększone o 150 tys. zł w dziale 900 rozdział 90004?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że jest to nowe zadanie 

zagospodarowanie  terenów przy  budynku Krytej  Pływalni  we Wrześni.  Wyjaśniła,  że  chodzi  o 

uporządkowanie i zazielenienie tego terenu.

Radny Kornel Tomczak zapytał, czy łączy się to z zadaniem majątkowo – inwestycyjnym nr 6?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września  odpowiedziała, że tak, łączy się to z 

tym  zadaniem,  ale  rodzajowo  nie  jest,  to  teren  krytej  pływalni  oraz  kryta  pływalnia,  tylko 

zagospodarowanie terenu wokół.

Radny  Kornel  Tomczak  powiedział,  że  na  to  zadanie  majątkowo-inwestycyjne  przewidziano 

kwotę 650 tys. zł, a w dziale jest mowa o 150 tys. złotych. Zapytał na co, ta pozostała część tej 

kwoty przeznaczonej w całości na to zadanie, miałaby zostać spożytkowana?  

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września  odpowiedział, że jest to także 

zagospodarowanie  terenu  przy  krytej  pływalni.  Wyjaśnił,  że  jest  tam  zieleń  oraz  parking. 

Rodzajowo musi zostać to w budżecie rozpisane na odpowiednie paragrafy.

Radny Kornel Tomczak zapytał, czy kwota 150 tys. zł, jest to już konkretnie zieleń, a pozostała 

część kwoty, to…..?
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Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że na parking.

Radny Kornel Tomczak zapytał o zadanie budżetowe pomniejszone o kwotę 34.001,76 zł w dziale 

921 rozdział 92116, jakie wydatki zostaną ograniczone?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że jest to tylko zmiana 

klasyfikacji  i  przesunięcia  20 tys.  zł  z  dotacji  celowej,  która  była  przypisana do Biblioteki  na 

dotację podmiotową do Muzeum.

Radny Kornel Tomczak zapytał o pomniejszoną kwotę 20 tys. zł w dziale 921 rozdział 92109?

Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy Września  odpowiedziała,  że  całe  wydatki  w 

rozdziale  92109,  są  realizowane  przez  Gminne  Sołectwa,  które  między  innymi  zgłoszoną 

autopoprawką zmieniają zadania oraz klasyfikację budżetową.

Radny Kornel Tomczak zapytał o powiększone wydatki o kwotę 180 tys. zł w dziale 921 rozdział 

92120?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że jest tam zawarta 

kwota,  którą  gmina  chce  przeznaczyć  między  innymi  na  parki,  które również  są  zabytkiem. 

Działania, które są podejmowane w tym zakresie, muszą być również rozpisane na paragrafy.

Radny Kornel Tomczak zapytał, jakie konkretnie inwestycje mają zostać wykonane za tę kwotę?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września  odpowiedział, że gmina będzie 

starała  się  o  dotację  na  rewitalizację  Parku  im.  Piłsudskiego, w  związku  z  tym  musi  mieć 

zagwarantowany udział własny.

Radny Kornel Tomczak zapytał o kwotę 1.850 000,00 zł w dziale 926 rozdział 92601?

Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy  Września  odpowiedziała,  że dotyczy  to 

modernizacji basenu krytego.

Radny Kornel Tomczak zapytał, czy w całości?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że tak.
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Radny Kornel Tomczak zapytał o zadanie majątkowo-inwestycyjne nr 18 w kwocie 650 tys. zł, na 

co ta kwota miałaby zostać spożytkowana?

Karol  Nowak,  zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września  odpowiedział,  że  chodzi  o 

rozbudowę Centrum Przesiadkowego o opracowanie dokumentacji technicznej.                  

Radny Kornel Tomczak zapytał, czy za tą kwotę 650 tys zł, czy …..?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że jest to kwota 20 

tys. złotych.

Radny Kornel Tomczak zapytał o pozostałą część tej kwoty?  

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że w zadaniu nr 18 

jest kwota 20 tys. złotych.

Radny  Kornel  Tomczak powiedział,  że  przeprasza  najmocniej.  Zapytał,  czy  są  znane  plany 

dotyczące tej rozbudowy, w jaką stronę miałyby być ukierunkowane?  

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września  odpowiedział, że z przekazów 

medialnych, Facebooka oraz Wieści z Ratusza, można było uzyskać informację, że jest to teren, 

który ma zostać przekazany gminie przez PKP i w tym miejscu ma powstać rozbudowane Centrum 

Przesiadkowe, czyli stworzenie obok Dworca PKP, Dworca Autobusowego oraz ogromny parking 

dla samochodów.           

Radny Bogumił Kwiatkowski zapytał o pkt 11 budowa nowego budynku Przedszkola Publicznego 

we Wrześni, czy gmina posiada jakieś konkretne miejsce na ten cel?

Karol  Nowak,  zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września  odpowiedział,  że  chodzi  o 

budowę nowego budynku, tego samego przedszkola, przy ul. Zielonogórskiej. Wyjaśnił, że obok 

istniejącego budynku, można wybudować nowe i w odpowiednim momencie zastąpić.           

Radny Bogumił Kwiatkowski zapytał, czy w tym lub przyszłym roku gmina planuje cokolwiek, 

jeśli chodzi o Stadion w Sokołowie?
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Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i  Gminy Września  odpowiedział,  że w tym roku 

raczej nie, ponieważ to co miało zostać zaplanowane i wydatkowane na tego typu cele, to się już  

wydarzyło lub jest podzielone i zaplanowane. Więc, jeżeli miałoby się coś wydarzyć więcej, to jest 

to możliwe w kontekście przyszłorocznego budżetu.

Radny  Robert  Smodlibowski zapytał  o  kwotę  na  parking  przy  basenie  krytym,  czy  będzie 

możliwość rozszerzenia, także o parking przy Szkole Zawodowej?    

Tomasz  Kałużny,  Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Września  odpowiedział,  że  pojawiło  się 

dofinansowanie  ze  środków  unijnych  i  w  tej  nowej  perspektywie,  które  kiedyś  nazywało  się 

Wielkopolski Regionalny Program Operacyjny, obecne pod nową nazwą Fundusze Europejskie dla 

Wielkopolski,  w  najbliższym  czasie,  jest  przewidziana  sprawa  rewitalizacji  terenów 

zdegradowanych,  w Gminie  Września  po  Armii  Czerwonej.  Wyjaśnił,  że  jest  przygotowywany 

wniosek o rewitalizację między innymi tego obszaru w ramach środków unijnych. Z tej kwoty nie  

wystarczyłoby  na  ten  obszar,  ponieważ  jest  on  dosyć  duży.  Powiedział,  że  ma  nadzieję,  że 

wystarczy środków na przygotowanie terenu wokół basenu na miejsca parkingowe.

Radny Damian Staniszewski powiedział, że w pkt. 16 uzasadnienia, przeznaczona jest kwota 57 

tys. zł  na usługi związane z melioracją. Zapytał, którego to kanału dotyczy ta usługa związana z 

melioracją?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że chodzi o rów G1.

Radny Damian Staniszewski zapytał, gdzie on się znajduje?

Karol  Nowak,  zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września  odpowiedział,  że  zostanie 

przekazana Panu Radnemu dokładna mapka, gdzie znajduje się ten rów.          

Radny  Damian  Staniszewski powiedział,  że  w  pkt.  18  przeznacza  się  kwotę  95  tys.  zł  na 

utrzymanie  ochotniczych  straży  pożarnych,  w  tym na  ubezpieczenie  OC i  AC pojazdów oraz 

wypłatę ekwiwalentu. Zapytał, czy jeszcze jakieś inne wydatki są ujęte w tym punkcie?   

Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy  Września  odpowiedziała,  że  tylko  te  dwa 

elementy,  czyli  akcje  gaśnicze  dla  strażaków ochotników i  ubezpieczenie  planowanych  dwóch 

samochodów.
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Radny Damian Staniszewski  powiedział, że w pkt. 16 zadań majątkowo – inwestycyjnych, jest 

mowa o zabezpieczeniu środków stanowiących wkład własny Beneficjenta na prace adaptacyjne 

mające na celu utworzenie lokali komunalnych. Zapytał, w którym miejscu mają być utworzone 

lokale komunalne?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i  Gminy Września  odpowiedział,  że przy Szkole 

Podstawowej w Marzeninie, jest pustostan, niedokończony budynek. Wyjaśnił, że jest możliwość 

uzyskania dotacji  z Banku Gospodarstwa Krajowego i  jak w większości,  gmina musi zapewnić 

wkład własny. Wniosek został, już złożony.    

Radny Maciej Baranowski  zapytał,  czy potrzebne są jeszcze środki do uruchomienia Krytego 

Basenu Miejskiego?

Tomasz Kałużny, Burmistrz Miasta i Gminy Września  odpowiedział,  że jeśli  chodzi o kryty 

basen,  to  chodzi  o  zieleń  i  parkingi  wokół  basenu.  Wyjaśnił,  że  co  do  wydatków,  to  trudno 

powiedzieć, ponieważ jeszcze nie został zakończony remont. Powiedział, że przy remontach zawsze 

koszty są wyższe, niż przewidywało się na początku. Wszystkie najdroższe urządzenia na basenie, 

są  gotowe,  zamontowane  i  te  wydatki  zostały  poniesione.  Na  chwile  obecną,  są  to  sprawy 

wykończeniowe, czysto murarsko - płytkarskie i  zakłada, że już nic więcej nie będzie potrzeby 

dokładać.

Radny Maciej Baranowski zapytał, czy dach jest już zakończony?

Tomasz  Kałużny,  Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Września  odpowiedział,  że  dach  jest  już 

zakończony, łącznie ze zmianą podbitki wewnątrz budynku.

Radny Jarosław Kowalewski  zapytał,  jakie będzie przeznaczenie nieruchomości  w Gozdowie, 

jeśli zostanie zakupiona?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września  odpowiedział, że nieruchomość 

sąsiaduje ze świetlicą i jednostką OSP, więc będzie to ze sobą powiązane.   

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt 

uchwały  w  sprawie: zmiany  uchwały  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Miasta  i 

Gminy Września na lata 2023-2033.
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Komisja Komunalno – Finansowa w obecności 8 radnych, 7 głosami ”za”, 0 głosów „przeciw”, 

1 głosem „wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zmiany 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Września na lata 2023-2033.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, 6 głosami ”za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”,  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Września na lata 2023-2033.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie, 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie:  zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Września na lata 2023-2033.

19)  Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy  Września  omówiła  projekt  uchwały  w 

sprawie: zmiany uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023. Poinformowała o złożonej 

do projektu uchwały autopoprawce.

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt 

uchwały w sprawie: zmiany uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023.

Komisja Komunalno – Finansowa w obecności 8 radnych, 7 głosami ”za”, 0 głosów „przeciw”, 

1 głosem „wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zmiany 

uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, 6 głosami ”za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”,  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały 

w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie, 

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  zmiany  uchwały  w  sprawie  uchwały 

budżetowej na rok 2023.

Pkt 4

Radny Bogumił Kwiatkowski powiedział, że normalnie kadencja Rady Miejskiej, kończyłaby się 

w listopadzie a dwa miesiące przed jej końcem radni składają oświadczenia majątkowe. Zapytał, 

czy w związku z tym, Radni je składają, czy nie?
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Przewodniczący Komisji Edukacji, radny Bogdan Nowak odpowiedział, że nie wiadomo kiedy 

odbędą się wybory, w związku z tym, to wszystko jest jeszcze w „zawieszeniu”. Powiedział, że na 

pewno będzie trzeba, to zrobić, bo na koniec kadencji takie oświadczenie majątkowe trzeba złożyć, 

niezależnie od tego, że jest składane za każdy rok.  

Joanna Andrzejak, Sekretarz Miasta i Gminy Września potwierdziła słowa przewodniczącego. 

Wyjaśniła, że zawsze jest tak, że w okresie 30 dni od zaistnienia zdarzenia zobowiązuje ustawa o 

samorządzie  gminnym  do  złożenia  takiego  oświadczenia.  Jest  to  w  toku,  tylko  kwestia  jak 

harmonogram czasowo zostanie określony.

Radny Bogumił  Kwiatkowski powiedział,  że  wcześniej  był  określony na  dwa miesiące  przed 

końcem kadencji  radni składali oświadczenia majątkowe…..     

     

Przewodniczący Komisji Edukacji, radny Bogdan Nowak powiedział, że jeszcze nie wiadomo, 

kiedy będzie koniec kadencji, więc jest trudno cokolwiek powiedzieć.

Radny Bogumił Kwiatkowski powiedział, że dlatego się zapytał.

Joanna Andrzejak, Sekretarz Miasta i Gminy Września powiedziała, że kluczowa będzie do 

określenia, kiedy nastąpi koniec kadencji.

Tomasz Kałużny, Burmistrz Miasta i Gminy Września dopowiadając do projektu uchwały w 

sprawie krwiodawców zwolnionych z opłat w strefie. Poinformował radnego Kornela Tomczaka, że 

świadomie lub nie minął się z prawdą, wymieniając trzy miejscowości, które zostały sprawdzone. 

Wyjaśnił, że Bydgoszcz nie posiada takiej ulgi zwalniającej z opłaty za parking, również w Lublinie 

nie ma takiej ulgi w niepłaceniu za strefę parkowania, jedynie w dniu oddania krwi, otrzymują 

karteczkę i na czas oddania krwi, można nie płacić za strefę parkowania. Trzecią miejscowością, 

jest Grudziądz, który jest podzielony na dwie strefy parkowania, gdzie w ścisłym centrum takie 

zwolnienie nie działa i rzeczywiście jeśli ktoś odda 18 l, to może w drugiej strefie, poza centrum nie 

płacić za strefę parkowania. Powiedział, że Pan Radny wymieniając trzy miejscowości, to w dwóch 

minął się z prawdą.                  

Pkt 5

Wobec wyczerpania porządku obrad przewodniczący Komisji Edukacji, radny Bogdan Nowak, 

o godz. 14:52 zamknął wspólne posiedzenie komisji.
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Protokół  zawiera  29  ponumerowanych  strony.  Wszystkie  załączniki  znajdują  się  do  wglądu  w 

biurze Rady Miejskiej w Urzędzie Miasta i Gminy we Wrześni. 

                                                                                            

                                                                                            

                                                                                                     Przewodniczący Komisji Edukacji
                    /-/Bogdan Nowak

Przewodnicząca Komisji Komunalno-Finansowej
/-/Dorota Szykowna

Przewodniczący Komisji Rozwoju Wsi
/-/Mirosław Zgoliński

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej
/-/Radosław Garbarek

Protokolant
/-/Anita Grabarek
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